
Eerste termijn begroting 2025                                                     

 
 

Voorzitter, aanwezige en kijkers thuis,  

Het stuk, de meerjaren raming van 2026 t/m 2028, ligt nu voor ons 
en ook dit jaar zijn we optimistisch gestemd. De begroting 2025 laat 
zien dat we als gemeente middelen genoeg hebben om de 
leefomgeving en service van en aan onze inwoners zo mooi mogelijk 
te maken. Van een ravijnjaar is geen sprake, en onder aan de streep 
houden wel zelfs geld 'over'. Een mooi staaltje bestuurlijk werk als je 
het ons vraagt! Des te meer reden voor fractie Algemeen Belang om 
deze begrotingsbehandeling te gebruiken om het college een aantal 
aandachtspunten en suggesties mee te geven. Zoals gebruikelijk 
hebben wij als fractie voor het behandelen van de begroting een 
aantal technische vragen gesteld. Wij willen het college en het 
ambtelijke apparaat bedanken voor de antwoorden op onze 
technische vragen. Toch willen we kwijt dat we niet alle antwoorden 
even goed konden volgen of logisch vonden. Zo stelden wij een vraag 
over de stavaza mbt het Mergelfonds bij het hoofdstuk 'erfgoed en 
groeves' en kregen wij als antwoord dat Mergel geen directe relatie 
met groeves heeft. Voorzitter, indien blijkt dat er bij de 
fluweelengrot, een van de bekendste mergelgroeves in heel 
Nederland, geen Mergel maar goud te halen valt hebben wij als 
fractie Algemeen Belang nog wel een heel ander wensenlijstje dat we 
graag met u zouden willen delen. Het moge duidelijk zijn dat wij in 
deze een serieuze vraag hebben gesteld. Inhuur vragen en dan niet 



kunnen aangeven wat je doet met het huidige budget of extra 
formatie vragen en geen inzicht van de huidige inzet formatie 
kunnen geven roept bij ons wat vraagtekens op. Vragen van een 
Raad die wil kunnen controleren en kaders stellen gaan in die zin 
nooit te ver.  

Voorzitter, vandaag ligt niet alleen de ontwerpbegroting 2025 voor 
aan de raad maar behandelen we ook de tarievenbesluiten 
2024/2025 gemeentelijke belastingen. Hier vallen onder andere de 
poort tarieven van het milieupark onder maar bijvoorbeeld ook de 
verordening omtrent kosten van het rioolstelsel. Conform afspraak 
konden hier door de verschillende fracties ook technische vragen 
over gesteld worden. Echter ontbrak het dit jaar, en vorig jaar, aan 
een commissie AZM waar deze voorstellen in voor besproken konden 
worden. Doordat de commissie ontbreekt wordt onze inwoners ook 
het inspreekrecht ontnomen. Dit vinden wij erg vreemd, omdat 
onder de tarievenbesluiten ook het vergunning parkeren in 
Broekhem Noord valt. Hier is destijds een referendum voor geweest, 
maar inwoners is nu de kans om in te spreken ontnomen. Wij zullen 
in de tweede termijn dan ook met een motie komen omtrent het 
invoeren van een commissiebehandeling voor de begroting.  

Programma vergunningen, veiligheid, toezicht en handhaving 

Voorzitter, graag ontvangen wij alsnog een onderbouwing voor de 
extra gevraagd gelden binnen VVTH. Je zou denken dat 20.000 euro 
op een begroting van 75 miljoen toch te vinden moet zijn. Graag een 
reactie van de portefeuillehouder hierop.   

Voorzitter, graag willen wij ook aandacht vragen voor het handhaven 
van ''fout'' parkeren in onze gemeente. Foutparkeren zorgt namelijk 
niet alleen voor grote ergernis onder onze bewoners maar zorgt er 



ook voor dat de wegen en stoepen minder begaanbaar worden voor 
kwetsbare doelgroepen. Graag een reactie van het College hierop.  

 

 

Mobiliteit, volkshuisvesting en fysiek leefomgeving 

Voorzitter, we hebben er al eerder aandacht voor gevraagd en zelfs 
een bijnaam voor bedacht ''de kaul van Berg''. Waar wij voorgaande 
jaren aandacht vroegen voor een mooiere beplanting (en dus 
veiligere omgeving van de Kaul) mogen wij nu constateren dat er 
inderdaad een aanplant van een kleine heg heeft plaatsgevonden. De 
functie en toegevoegde waarde van deze ''Kaul'' was onder de 
Bergenaren vaak onderwerp van gesprek. Want wat heb je aan zo'n 
gigantisch zwembad zonder water? Zou dit onderdeel zijn van een 
nieuwe BMX-route?  Wij konden onze ogen dan ook niet geloven 
toen er afgelopen zomer warempel water stond in dit waterbekken, 
de heilige Madonna werd nog nooit zo vaak aangeroepen in de 
Bergse Kern, want alleen een godswonder kon dit toch veroorzaakt 
hebben? Achteraf bleek dat we hier niet met het 8e wereldwonder 
te maken hadden maar dat er ''gewoon'' een schuif niet goed was 
afgesteld...... Oordeel niet, zeggen we dan. 

Voorzitter, met dit verhaal willen we wel degelijk een serieus punt 
maken. We hebben al eerder aandacht gevraagd voor de 
padenstructuur, vergroening en verlichting rondom het gebied van 
de Kerk in Berg. We hebben hier destijds toezeggingen in gekregen, 
er is budget beschikbaar, maar toch komt het hier niet tot uitvoering. 
Het gaat ons niet alleen om het esthetische plaatje, maar zeer zeker 
ook om de veiligheid van onze inwoners die hier in de avond 
wandelen. Waar we zien dat de pleinen in de overige kernen 
conform groenbeleidsplan volgend jaar voortvarend worden 



aangepakt, blijft dat hier achter.  Onder het mom van 'handen aan de 
ploeg', een term die is voortgekomen uit de midterm review met 
onze coalitie partijen zullen we in tweede termijn dan ook een motie 
hierover indienen.  

Voorzitter, helaas moeten wij constateren dat er meer toezeggingen 
zijn gedaan waar vervolgens geen vervolg aan is gegeven. Wij 
begrijpen uiteraard dat er binnen het College gewerkt wordt met een 
prioriteitenlijstje en dat we te kampen hebben met een 
onderbezetting op ambtelijk gebied. Toch zijn we genoodzaakt om 
mogelijk een aantal moties in te dienen die voortborduren op eerder 
gedane toezeggingen om ervoor te zorgen dat deze zaken worden 
opgepakt en uitgevoerd. Concreet hebben we het dan onder andere 
over het onderhoud aan het Odapark waar we graag structureel 
onderhoud zouden willen zien aan de wandelpaden en de fontein. 
Het park meenemen in de gebiedsvisie west is prima, echter zullen 
deze tekortkomingen op een veel kortere termijn moeten worden 
aangepakt. Hier komen we in tweede termijn op terug.  

 

 

Programma Sport, Cultuur en Recreatie 

SV Geuldal 

Bij deze willen wij nogmaals aandacht vragen voor dit dossier en 
willen wij een voorzet geven, zodat er mogelijk een oplossing komt 
naar ieders tevredenheid. SV Geuldal verdient natuurlijk een eigen 
plek in de gemeenschap Schin op Geul, hetgeen ook belangrijk is 
voor het sociale klimaat in deze kern. Aangezien in het jaar 2026 de 
kunstgrasvelden van Walram en VV Berg’28 moet worden voorzien 
van een nieuwe bovenlaag, ja dan is het alweer 10 jaar geleden dat 



deze kunstgrasvelden zijn aangelegd, is het voorstel van de fractie AB 
om dan ook het veld van SV Geuldal te voorzien van kunstgras incl. 
natuurlijk ledverlichting. Een gezamenlijke aanbesteding zal wellicht 
leiden tot een gunstig prijsbeleid. 

We willen graag de mening van de wethouder en de overige fracties 
horen, zodat we wellicht op korte termijn dit voorstel kunnen 
voorleggen aan SV Geuldal en tot een oplossing komen waar de 
gemeenschap Schin op Geul weer veel voetbalplezier kan beleven. 

Voorzitter, het zal u wellicht niet verbazen dat we als fractie 
Algemeen Belang wéér aandacht vragen voor het tenniscomplex in 
Berg. Dat ons dit een doorn in het oog is, is inmiddels bekend. Dat 
hier een onveilige situatie is ontstaan hebben we ook al meerdere 
keren toegelicht. Helaas zonder enig succes of verandering. We 
kunnen deze inbreng nu wel weer gaan herhalen, of we kunnen een 
suggestie doen voor een oplossing. Voor dit laatste hebben we 
gekozen. Afgesproken is dat er eerst door club een taxatie zal 
plaatsvinden om zo de waarde van dit complex te bepalen. Echter 
wensen wij verdere vertraging in dit dossier te voorkomen en stellen 
wij voor als gemeente een taxatie te laten uitvoeren. Op deze manier 
hopen wij snel vooruitgang te kunnen boeken in dit dossier. Graag 
een reactie van het college hierop. Indien nodig zullen wij in de 
tweede termijn een motie hiervoor indienen.  

Ten aanzien van sport ook een positieve noot we zijn blij met de 
aangekondigde renovatie van de sporthal de Bosdries in de zomer 
van 2025. Wij gaan ervan uit dat deze eerder genoemde planning 
gehaald wordt en dat lokale ondernemers kunnen meedingen naar 
deze opdracht. 



Voorzitter, niet alleen sport is een belangrijke pijler voor een vitale 
gemeente met tevreden inwoners. Ook muziek en theater dragen 
hieraan bij. Wij willen dan ook vanaf dit spreekgestoelte 
onderstrepen dat wij het zeer jammer zouden vinden wanneer het 
OLT zou verdwijnen in onze gemeente. We begrijpen de 
problematiek die er speelt en zien ook in dat we hier met een 
uitdagend dossier te maken hebben. We willen daarom zowel het 
College als de raad oproepen om samen met alle betrokken te 
zoeken naar de beste oplossing zodat men nog lang van de 
bijzondere setting die het OLT biedt kan genieten.  

Algemeen, bestuur en ondersteuning en overhead 

Voorzitter, in onze technische vragen hebben we gevraagd naar 
welke maatregelen er worden genomen om ervoor dat zorgen dat 
medewerkers behouden blijven voor de gemeente. Met andere 
woorden, wordt er een retentie beleid gehanteerd? We moeten 
helaas bekennen dat we ook dit antwoord, en ik citeer:'' het bieden 
van opleidingsmogelijkheden en ontwikkelmogelijkheden kan 
worden gezien als een manier om medewerkers aan de organisatie 
te binden'' erg summier vonden. We zijn dan ook benieuwd naar de 
uitkomsten van het medewerkers tevredenheids onderzoek.  

Energietarieven 

Bij de inbreng van de kadernota in juli 2024 hebben wij aandacht 
gevraagd voor de stijgende energiekosten binnen de Gemeente en in 
het verlengde hiervan voor de verenigingen die gehuisvest zijn in de 
gemeentelijke gebouwen. Uit de afrekening van de Gemeente 
richting de verenigingen blijkt de kWh prijs bij Vattenfall niet 
marktconform is en de Gemeente ook voor haar eigen gebouwen de 
hoofdprijs betaald. Het huidige contract dat gezamenlijk met de 



regio is afgesloten met Vattenfall loopt t/m december 2025, dus het 
lijkt ons raadzaam om tijdig de markt te verkennen. 

Bij deze het verzoek om tijdig actie te ondernemen en de vraag is of 
hier iets mee wordt gedaan. 

 

Sociaal domein  

Voorzitter, Algemeen Belang heeft beweging hoog in het vaandel 
staan. Wij zijn dan ook blij met initiatieven zoals huiskamerprojecten 
en bewegen voor ouderen. Bij dit laatste initiatief snijdt het mes aan 
twee kanten omdat hiermee hopelijk ook de eenzaamheid onder 
ouderen verminderd wordt. Deelnemers van bewegen voor ouderen 
betalen zelf een eigen bijdrage van 8,50. Ons hebben geluiden 
bereikt dat er een nieuwe subsidieregeling meer bewegen voor 
ouderen aankomt. Is het mogelijk om vanuit de gemeente een extra 
financiële ondersteuning te bieden aan dit initiatief zodat de kosten 
voor iedereen haalbaar blijven. Graag een reactie van het college 
hierop.  

Voorzitter ik sluit af dat de weg naar deze vergadering voor ons 
vanochtend langer duurde als normaal. Dit is een goed teken, we 
zien dat de afgelopen weken veel werkzaamheden aan ons wegennet 
worden uitgevoerd en daarvoor rijden we graag een blokje om.  

We zien uw reacties en de inbreng van onze collega fracties met 
belangstelling tegemoet.  

 

 

 


